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Consell de Barri del Carmel 
 

Data: 22 de novembre del 2023 a les 19:00hores. 
Lloc: Espai Jove Boca Nord– Carrer dels Agudells, 37 

 
 
Assistents:  

-Taula: Sergi Perea (Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó), Elena Amat (Gerent 
d’Horta-Guinardó), Sabrin Araibi (Consellera de Barri), Montserrat Montero 
(Vicepresidenta del Consell de Barri del Carmel).  

-Grups polítics representats: PSC, ERC, PP, BComú i JuntsxCat. 

-Entitats representades: Associació de veïns, Coordinadora d’entitats i Carmel 
comerç. 

-Veïnes i veïns assistents: 35 

 

Ordre del dia: 

1. Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del Conseller 
de Barri 

2. Informe d’obres i projectes del barri 
3. Activitats de Nadal al Carmel 
4. Torn obert de paraula 

 

 
Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull 
d’acords. 
 
La Sabrin, consellera del barri, inicia la sessió i excusa l’assistència del Regidor del 
Districte. A continuació dona pas als punts de l’ordre del dia. 
 

1. Renovació de seguiment i la Vicepresidència del Conseller de Barri.  
 

La Consellera de Barri dona pas a l’explicació de la renovació de la comissió de 
seguiment. En una  primera fase es fa una presentació del procés de renovació 
davant del Consell de Barri, on som actualment. A la fase dos, les persones que es 
vulgui presentar a la comissió de seguiment ho hauran de fer mitjançant la 
plataforma Decidim (https://www.decidim.barcelona/?locale=es), tenen fins a 3 dies 
abans de la propera comissió de seguiment. Una vegada presentades totes les 
candidatures, en una tercera fase, es fa una validació per part de la comissió de 

https://www.decidim.barcelona/?locale=es
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seguiment i a la fase quarta i última es farà la votació de les candidatures que serà  
en el proper Consell de Barri. La votació és sobre el conjunt de candidatures i 
l'aprovació és per majoria simple dels vots emesos.  

Un procediment molt similar és per a la renovació de la vicepresidència del Consell 
de Barri. L'única cosa que canvia és que es farà una votació per cada candidat/a i 
l’aprovació és de ⅔ sobre el total d’assistents.  

 
2. Informe d’obres i projectes del barri 

 
Sergi Perea explica els principals projectes i actuacions que es duran a terme al 
barri durant aquest mandat.  
 
- Modernització del Túnel de la Rovira i Reforma de la Rambla del Carmel:  

És un dels túnels més antics de la ciutat i presenta deficiències estructurals; 
s’ha de posar al dia perquè sigui una infraestructura eficient. Pel que fa a la 
modernització del Túnel de la Rovira, el projecte executiu està en fase de 
validació tècnica amb un pressupost d’actualització de projecte i execució 
d’obra de 16,8 milions d’euros. La previsió d’inici d’obra és el segon trimestre 
del 2024 amb una durada aproximada d’onze mesos. Serà una obra en que 
hi hauran importants afectacions del trànsit i a principis d’any es farà una 
reunió per explicar molt bé a la ciutadania quines seran aquestes. Tot això és 
un avançament de la reforma de la Rambla del Carmel que fa tant temps que 
es demana al barri. L’objectiu d’aquesta reforma és que la rambla quedi 
integrada i no sigui només la limitació entre barris. El projecte executiu ja 
està en redacció i s’hauria de tenir llest a finals de l’any 2024, el pressupost 
estimat d’actualització del projecte i execució d’obra són 48,7 milions d’euros. 
A partir del mes de gener començaran a fer reunions obertes al veïnat per tal 
de compatir el projecte i per acabar de definir els usos que se li volen donar a 
la Rambla. Les obres de modernització del túnel estan relacionades amb 
temes de seguretat i molt tècnic. També inclou un col·lector per recollir les 
aigües freàtiques i així evitar inundacions.  
 

- Turó de la Rovira: La situació es va descontrolar en algun moment per una 
gran afluència de gent i des del mes de maig es va a procedir al tancament 
nocturn del recinte històric. S’ha realitzat el contacte amb els diferents 
operadors turístics i reforçar la informació dels horaris d’obertura i tancament 
de l’espai. També s’ha fet un reforç amb la presència de la GUB, agents 
cívics i control d’accés. Al mes d’octubre es va dur a terme una retirada 
superficial de les restes d’amiant.  

- Escales mecàniques Passatge de la Mulassa: Han de ser unes escales 
mecàniques reversibles, per connectar la plaça Font de la Mulassa i el carrer 
Dr. Bové, són carrers que tenen un desnivell de 14 metres. En aquest 
moment estan en tràmit tècnic el projecte executiu i es preveuen tenir el 
projecte els mesos de gener i febrer. La inversió prevista és d’1,7 milions 
d’euros. El termini estimat de l’obra és d’un any.  
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- Jardins Jaume Planas i Alemany: Millora dels espais existents de la zona 
de jocs infantils i creació d’espai per la memòria de Jaume Planas. El 
projecte executiu està en fase de tramitació tècnica, amb un pressupost 
d’execució estimat de 750.000 euros. El possible inici d’obres serà l’octubre 
del 2024 amb una durada de nou mesos.  

- Transformació de la Plaça de l’Esvoranc: El mes de setembre es van 
iniciar les obres de construcció de l’edifici d’habitatges que està executant 
l’Incasol i a on el districte està en comunicació permanent amb els veïns. 
L’edifici consta de 15 habitatges de lloguer social i en els baixos de l’edifici hi 
haurà un local en que s’ubicaran equipaments municipals, com el PIAD i el 
Servei de Convivència. Unes obres que tindran una durada de dos anys, amb 
un pressupost de 22 milions d’euros. Alhora s’ha de fer una reurbanització de 
la plaça i nou equipament, aquest projecte executiu ja està aprovat 
tècnicament, però pendent d’adaptació. 

- Projectes de soterrament de línies elèctriques del Barri del Carmel: Hi 
ha molts problemes amb els pals de les línies elèctriques a les voreres que 
dificulten l’accessibilitat. S’ha creat un pla antipals per poder treure’ls, hi ha 
uns 2.000 entre elèctrics i telefònics en tot el districte. L’ajuntament fa la 
canalització i l’adequació de les voreres i les companyies, en aquest cas 
Endesa, soterra les seves línies elèctriques. Al carrer Doctor Bové 
s’intervindrà sobre 48 pals que ja està en redacció. També està en projecte la 
intervenció en el carrer Lugo, carrer Lluís Marià Vidal, carrer de Queixans, 
carrer del Passarell i carrer d’Arbós. El total de pals retirats serà de 62 amb 
un pressupost estimat d’execució d’obra de 2,77 milions d’euros.  

- Arranjament de vorera del carrer Sigüenza 37-67: Obra executada el juny-
juliol del 2023, amb un pressupost de 42.790 euros a on l’objectiu era la 
reparació de la vorera en l‘àmbit indicat per tal de millorar l’accessibilitat.  

- Arranjament de l’aglomerat de la rambla Carmel. És una actuació que es 
va fer durant el mes de juliol de manera provisional fins que arribi la reforma 
de la rambla. 

- Arranjament de les voreres del carrer de la Conca de Tremp en els 
carrers de Queixans i de la Gran Vista: Obra executada entre el novembre 
i desembre del 2023 amb un pressupost de 47.310 euros a on l’objectiu 
principal és la millora de l’accessibilitat de l’entorn, repavimentació de les 
voreres amb panot estriat.  

- Arranjament de vorera i del pas de vianants a la Rambla del Carmel 89-
93: Obra en curs entre novembre i desembre del 2023, amb un pressupost 
de 47.385 euros. L’objectiu era la millora de l’accessibilitat de l’entorn, 
l’eliminació de barreres arquitectòniques i la canalització de l’aigua de la font.  

- Millores a la Biblioteca Juan Marsé: L’aaula steam ja existeix implantada 
per Pla de Barri i s’adequa una sala per poder-ho desenvolupar i per apropar 
els nens a la tecnologia; el projecte executiu ja està redactat i té un 
pressupost estimat de 55.000 euros.L’obra per la substitució d’aparells d’aire 
és una obra licitada pendent d’inici (un mes) i un pressupost de 41.974 euros.  

- Estabilització de talussos: Obres executades entre el gener i el juny, amb 
un pressupost total d’execució de 720.000 euros.  

- Habita Carmel: És un projecte de rehabilitació d’habitatges que s’ha dut a 
terme a través del Pla de Barris i s’ajuda els propietaris a rehabilitar l’interior 
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dels habitatges amb un 85% del pressupost total per a pisos que no estan en 
bones condicions i, fins i tot, pisos que no tenen cèdula d’habitabilitat.  

- Funcionament de les línies d’autobús 86 i 87: Gràcies a la insistència del 
veïnat, mitjançant l’Associació de Veïns, els hi ha fet arribar el que l’estat dels 
autobusos no és bo i té una flota petita que està afectant al servei. El servei 
clarament no funciona i no és acceptable. L’AMB té la competència i preveu 
renovar la flota. Mentrestant es reuniran amb l’AV per poder resoldre i 
explicar la situació.  

- Altres temes d’interès:  
• Solar del Carrer Pantà de Tremp amb Carrer Dante: és un solar 

que pertany a Parcs i Jardins i el manteniment és seu. Han anat a fer 
visita a l’espai i han comprovat que el paviment i els equipaments 
estan en bon estat, però sí que fa falta una neteja del talús.  

• Estat de la Petanca del Boca Nord: 40% és de l’Ajuntament i la 
resta de la Unió Barcelonina d’Activitats Culturals, Recreatives i 
Esportives (UBAE). I durant l’any 2024 posaran la petanca en ordre.  

 
3. Activitats de Nadal al Carmel  

 
La Consellera del Barri, fa una petita explicació de les activitats que podran trobar 
durant el Nadal al barri, tota aquesta informació més detallada estarà al Butlletí 
del Districte.  
Algunes d’elles són : 
- 40 p’arriba farà un taller de manualitats  
- L’AV celebrarà una festa de velitas per encendre l’any 2024 
- Carmel a la Vista farà un Mercat de Nadal 
- Carmel Comerç tindrà l’Encesa de Llums, Bústia Màgica, Trenet de Comerç, 

Cavalcada del Pare Noel... 
- Casal de barri de la Barraca farà el Bingo Nadalenc  i una Botiga solidària de 

segona mà  
- La direcció de comerç farà tallers ala plaça Pastrana 
- Boca Nord, el Cabaret solidari 
- El mercat farà tota una sèrie d’activitats que trobaran al butlletí 
- ... 

 
4. Torn obert de paraules 

 
El Conseller Tècnic convida a intervenir a les persones que han formulat 
preguntes per escrit. Es contestaran les qüestions i, si no és possible disposar de 
la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la informació al/la 
ciutadà/da a través de la modalitat escollida al full d’intervenció. En primer lloc es 
dona veu a la vicepresidenta del consell.  
 
Intervenció  Resposta 
Montserrat Montero, Associació de 
Veïns i Veïnes 
 Plaça de l’Esvoranc es van 

prometre pisos per a joves, zona 

Conseller Tècnic:  
 Ja tenen previst fer una revisió 

amb els veïns per la col·locació de 
jocs infantils al solar de l’Esvoranc.  
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verda i jocs infantils que ara no 
surt. La proposta és una plaça 
dura i habitatges que no seran per 
als veïns del barri.  

 Turó de la Rovira: mai s’acaba de 
veure algun projecte dels Tres 
Turons. En quin moment s’ha fet 
aquest consens amb el veïnat?.  
S’han de fer projectes seriosos no 
tallar i enganxar.  

 Falta il·luminació al barri.  Es va dir 
al 2019 que es milloraria i no s’ha 
fet al igual que altres peticions dels 
veïns 

 Demana per què no hi ha patis 
oberts a l’IES Ferran Tallada  
 

 Afectacions urbanístiques dels 
Tres Turons, l’any que ve es 
començarà i es parlarà amb els 
veïns i veïnes.  

Gerent:  
 Per una banda, hi ha tot el tema 

urbanístic i de planejament que 
s’ha de parlar. I per una altra 
banda, a BIMSA es van redactar 
avantprojectes estratègics dels 
Tres Turons, però no eren 
projectes executius.   

 Conseller tècnic. Cal renovar 
l’enllumenat i han demanat a ciutat 
què es pot fer.  

 De patis oberts, ho demanaran.  

Antonio Gil Rodríguez, veí  
 Dr. Bové, quan s’arreglarà el 

paviment? 
 El regidor va dir que hi hauria un 

projecte de regularització 
d’accessos al Turó de la Rovira, 
vol tenir més informació. La 
retirada d’amiant, es va dir que es 
faria un projecte amb profunditat, 
quan serà? La pilona del Turó de 
la Rovira està trencada fa mesos. 

 Jardins Jaume Planes, per què  
neteja de Barcelona no actua 
sobre els jardins?.  

 Solar Conca de Tremp-Gran Vista: 
no hi ha la malla que es va dir en 
que es posaria a l’últim Consell.  

Conseller Tècnic: 
 Traspassen la informació de la 

pavimentació del carrer Bové.  
 La regularització d’accés ja s’està 

fent amb el tancament a la nit, si la 
pregunta va en direcció cobrament 
entrada, la resposta és negativa. 
L’estudi d’amiant està fet i es va 
detectar les zones en que hi havia 
més presència. El que s’ha de fer 
és la renaturalització de l’espai i 
per evitar l’erosió i que aflori 
l’amiant.  

 La pilona està en vies de solució. 
Era un problema tecnològic 
complex.  

 Revisaran la neteja dels jardins.  
 Miraran el tema de la malla.  

 
Sra. Victoria Irlandés Izquierdo, veïna  
 Contenidors del carrer Tolrà, 39, 

sempre passen a la matinada i 
desperten els veïns i veïnes. Des 
de l’ajuntament diuen que no 
poder fer res, que és l’horari 
establert. 
 

Conseller Tècnic: 
 Parlaran amb el Servei de Neteja, 

per solucionar la problemàtica.  

Lluís Miquel Martínez, veí  
 Servei d’escales mecàniques al 

barri són molt necessàries. 
 Es necessiten més Parcs Infantils i 

no tants edificis d’habitatges.  
 Túnel de la Rovira:  ha de ser 

soterrat, per poder fer 
equipaments a sobre.  

Conseller Tècnic: 
 Hi ha un projecte per a escales a 

Passarell, la resta s’anirà avaluant, 
són obres que costen molts diners.  

 Del tema de Túnel i la Rambla del 
Carmel. El que tenen és un 
avantprojecte, a partir del gener-
febrer començaran a compartir el 
projecte. No creuen que s’hagi de 
fer equipaments a sobre, sinó que 
sigui un espai públic de qualitat.  
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Gerent:  
 El que es busca és un espai lúdic, 

de trobada del barri. No creuen 
que es pugui soterrar.  

 És un Barri que té moltes escales. 
L’objectiu que tenen en aquest 
mandat és prioritzar les que tenen 
més desnivell, més afluència,... i 
fer algunes mecàniques i la resta 
que estiguin en un bon estat.  
 

Carmel Comerç, 
 Demanen una patrulla extra de 

GUB o Mossos perquè estan patint 
atracaments.   

 No els hi arriba la informació del 
Solar de l’Esvoranc. Es va dir que 
es faria un grup de WhatsApp.  
 

Conseller Tècnic: 
 Tornaran a insistir perquè 

l’empresa faci el grup de 
WhatsApp.  

 

Marc, veí 
 Que esperem de treure les 

afectacions urbanístiques dels 
veïns i veïnes del projecte Jaume 
Planes.  

 Vorera del carrer Conca de Tremp, 
des de Llobregós cap a dalt, és 
molt estreta i qualsevol dia hi 
haurà un accident.  

 Insisteix en el tema de la neteja i 
augmentar l’ús de l’aigua. 

 

Gerent:  
 Miraran quines afectacions són i li 

donaran una resposta per escrit.  

Juan Montoya, veí 
 El projecte que hi havia fins ara a 

la Rambla del Carmel era 
traslladar el trànsit de la banda 
muntanya a la banda mar. Sempre 
hi ha accidents al carrer del 
Llobregós amb el carrer de les 
Ciències. Per què no es pot fer 
com a la Ronda? 
 

Gerent:  
 A partir del mes de gener, es faran 

reunions participatives perquè 
tothom pugui opinar.  

Veïna.  
 Plaça de l’Esvoranc, és té previst 

posar-li un nom consensuat amb 
els veïns i veïnes? 
 

Conseller Tècnic:  
 Recolliran les dades del veïns que 

hi vulguin participar per tal de 
decidir el nom.  

Diana, veïna 
 El possible cobriment de la 

Rambla igual que la Ronda.  
 S’està fent unes obres a Bernat 

Bransi, 48-58 que no sabem que 
serà.  
 

Gerent:  
 No saben quines obres s’estan 

fent a Bernat Bransi, ho 
preguntaran i li contestaran si 
deixa les dades.  
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Olvido, veïna  
  Falta neteja al Barri.  

Conseller Tècnic:  
 La neteja fa un any era molt 

dolenta, ara ha millorat, però no és 
òptima. Gràcies a l’IRIS està sent 
bona la millora. Demanaran a la 
neteja passar-hi més sovint i 
també és un problema d’incivisme. 
  

Antonio, veí 
 Com estan les escales del Carrer 

Ceuta? 
 Hi ha una zona de residents a 

Gran Vista i de Mühlberg, que 
genera problemes amb la resta de 
veïns dels carrers veïns i això 
generarà un conflicte segur. 
Hauria de ser zona verda.    
 

Conseller Tècnic:  
 Li han demanat a BIMSA una 

primera valoració de quina 
intervenció s’ha de fer.  

 De la zona blanca, no té l’històric, 
ho miraran i faran un retorn.  

José Luis, veí  
 Amb pocs diners i no grans 

pressupostos es poden arreglar 
moltes coses. 

 El Barri necessita més neteja amb 
aigua i també hi ha un problema 
d’incivisme.  
 

Conseller Tècnic:  
 Reconeix que la neteja es pot 

millorar. Portaran l’estadística de 
les queixes de neteja, faran 
passejades per identificar la 
problemàtica concreta.  

 
Recorden que les demandes del barri es poden canalitzar a través de la consellera de 
barri i la tècnica de barri. 
 
Dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 21:00 hores. 

 
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://www.youtube.com/watch?v=PdkLucTF8oE&t=4083s  
 

https://www.youtube.com/watch?v=PdkLucTF8oE&t=4083s

